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P R O T O K Ó Ł   NR  55.2021   

 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna w dniu 29 września 2021 roku 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej.  

4. Informacja o działalności żłobków w Gminie Osieczna za I półrocze 2021 roku.  

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Przywitał wszystkich obecnych na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 29 września 2021 r.  

Ogłosił, że na siedmioro członków Komisji na posiedzeniu obecnych jest pięcioro. Brakuje 

Pana Mariusza Mikołajczaka i Pani Ewy Pietraszewskiej. 

Lista obecności członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Odczytał porządek obrad. 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej.  

4. Informacja o działalności żłobków w Gminie Osieczna za I półrocze 2021 roku.  

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

Zapytał członków Komisji czy ktoś chciałby wnieść uwagi do przedstawionego porządku 

obrad. Uwag nie wniesiono. 

Ad. 3.  Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem protokołu wspólnego posiedzenia komisji z 

dnia 25 marca 2021 r.  

W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Informacja o działalności żłobków w Gminie Osieczna za I półrocze 2021 roku.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Przedstawił informację o działalności żłobków w Gminie Osieczna za I półrocze 2021 roku 
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Na terenie Gminy Osieczna funkcjonują dwa żłobki – w Osiecznej i w Kąkolewie. 

Pobudowane zostały w ramach programu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 

„Maluch +”. Kwota wsparcia wyniosła 1 056 000 zł. Na wyposażenie, utrzymanie oraz 

pokrycie kosztów funkcjonowania żłobków do końca września 2022 roku Gmina otrzymała 

pieniądze w ramach dofinansowania Wielkopolskiego Regionalnego Programu operacyjnego 

na lata 2014-2020. Wysokość dofinansowania – 1 639 323,84. 

Każdy ze żłobków może przyjąć 16 dzieci. Zgodnie z projektem taką liczbą dzieci zajmują się 

trzy opiekunki, jest też pomoc – sprzątaczka oraz pracownik gospodarczy (20 godzin 

miesięcznie). Dyrektorem obu żłobków jest Pani Katarzyna Skrzypek. 

Żłobki na terenie Gminy Osieczna rozpoczęły swoją działalność 4 stycznia 2021 roku. 

Rekrutacja rozpoczęła się 25 listopada poprzedniego roku. Wczesną wiosną w obu żłobkach 

był komplet dzieci. Odtąd zainteresowani rodzice składający wnioski o przyjęcie do żłobka 

zaczęli być wpisywani na listę rezerwową. W I półroczu 2021 roku przez żłobki przewinęło 

się 33 dzieci (1 września liczba ta wzrosła do 43) – jest rotacja. 

Głównym założeniem projektu „Utworzenie miejsc opieki nad dziećmi do lat 3 w Gminie 

Osieczna” jest pomoc rodzicom, głównie mamom, w odnalezieniu się na rynku pracy po 

urlopie macierzyńskim. Mamy informację od kilku mam, że cel ten udało się osiągnąć. Część 

z nich wróciła po urlopie do pracy, ale są też takie osoby, które miały status osób 

bezrobotnych, a teraz znalazły pracę bądź założyły własną działalność gospodarczą. 

Dzięki dofinansowaniu z Urzędu Marszałkowskiego żłobki od początku swej działalności do 

września 2022 roku nie pobierają od rodziców odpłatności za pobyt dziecka w żłobku. 

Jedynym kosztem, jaki ponoszą rodzice jest wyżywienie dzieci. Jest to opłata rzędu 9,50 zł na 

dzień w Osiecznej i 10,00 zł w Kąkolewie. Dzienny posiłek obejmuje: śniadanie, owoc, obiad 

dwudaniowy oraz deserek. 

Żłobki czynne są od poniedziałku do piątku w godzinach 6.30 – 16.30, przez cały rok (bez 

przerwy wakacyjnej). Rekrutacja prowadzona jest w sposób ciągły.  

Informacja o działalności żłobków w Gminie Osieczna za I półrocze 2021 roku stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy różnica w cenie wynika z dowozu tych posiłków. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że zapewnienie wyżywienia do każdego z żłobków zostało zagwarantowane w 

sposób komisyjny poprzez postępowanie przetargowe. Oferty były różne. Najkorzystniejsza 

oferta w Osiecznej 9,50 zł/dzienne za wyżywienie dziecka, natomiast w Kąkolewie 10 zł. 

Sekretarz dodał, że w chwili obecnej jest 60 (sześćdziesiąt) wniosków o przyjęcie dziecka do 

żłobka, a miejsc 32 (trzydzieści dwa). 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że pewnym sprawdzianem będzie 1 października 2022 roku, gdzie 

dofinansowanie do utrzymania i funkcjonowania żłobka przestanie funkcjonować i trzeba 

będzie podjąć decyzję czy i jaką część kosztów będzie refundował Samorząd i jaka kwota 

będzie po stronie rodziców. Wtedy będzie wiadomo na ile rodzice są zainteresowani 

przekazywaniem swoich pociech do jednego czy też drugiego żłobka.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy mamy wstępną wiedzę, jaki jest koszt takiego utrzymana dziecka w żłobku. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że można to wyliczyć, ale w tym momencie nie umie odpowiedzieć.  

Burmistrz zobowiązał się, że przekaże informację, ile kosztuje jedno dziecko w jednym i 

drugim żłobku. Koszty pobytu będą bardzo podobne.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna an Roman Lewicki: 

Powiedział, że dobrze byłoby takie koszty poznać. Może pojawi się jakiś program. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jeśli znajdzie się określony program to będziemy próbowali pozyskać 

pieniądze na kolejny okres.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna an Roman Lewicki: 

Powiedział, że wielu rzeczy nie wiemy, ale wiemy ile przy dzisiejszych cenach kosztuje pobyt 

dziecka w żłobku. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zapewnił, że poda, jaka to jest wartość.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy są pytania i wnioski do tego punktu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że miło się patrzy jak maluch spacerują, albo jadą w tych sześcioosobowych 

wózkach. Dobrze byłoby zwiedzić te żłobki. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Odpowiedział, że było to w planie, ale mamy pandemię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna an Roman Lewicki: 

Zapytał o zapisy w regulaminie na przykład w sytuacji, gdy będzie 60 (sześćdziesiąt) osób, w 

tym 40 (czterdziestu) chętnych by płacić pełną kwotę, a 20 (dwudziestu) nie. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że są pewne kryteria w ramach projektu, ale później one nie będą 

obowiązywać. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dopowiedział, że jeśli przejdziemy na odpłatność, którą będą ponosić rodzice, będą kryteria, 

które trzeba będzie spełnić przy nadmiarze chętnych, ale każdy rodzic będzie wiedział, że 

jeżeli jego dziecko jest przyjęte musi ponieść odpłatność.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał, czy dofinansowanie obejmuje koszty mediów. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak, aczkolwiek środki napływają z opóźnieniem.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Powiedział, że żłobki spełniają swoje zadanie w 100%.  

Ponieważ więcej pytań nie było. Przewodniczący Komisji otworzył kolejny punkt obrad. 

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zaprosił do zadawania pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poinformował, że uzgodniony został termin sesji na 21 października br., tj. czwartek.  

Dodał, że 5 października odbędzie się wspólne posiedzenie wszystkich komisji Rady 

Miejskiej.    

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Paula Juskowiak: 

Zapytała, czy plac zabaw koło szkoły w Kąkolewie jest gminny, bo rodzice pytają czy jest 

możliwość odnowienia niektórych obiektów.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  
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Odpowiedział, że tak. Są to obiekty, które w całości lub części kupił i wyposażył Samorząd, 

natomiast teraz dyrektorzy szkół i przedszkoli, przy których te place zabaw funkcjonują mają 

obowiązek dbać o to, aby były one w pełni sprawne.  

Burmistrz poprosił, aby uwagi kierować do kierowników jednostek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:      

Zapytał, czy mieszkańcy już się podłączyli do kanalizacji sanitarnej w Kąkolewie przy ul. 

Czereśniowej i Wiśniowej.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  

Odpowiedział, że realizacja tego zadania nadal trwa i dopiero po zakończeniu będzie 

możliwość podłączenia się.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Przypomniał, że jest obowiązek podłączanie się do kanalizacji i jest możliwa egzekucja tego 

obowiązku.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że zakończona została wspólna inwestycja - remont drogi od krzyżówki do 

Grodziska. W Dobramyśli położono nowy dywanik asfaltowy. Jeżeli chodzi o Łoniewo-

Grodzisko to na dzień dzisiejszy nie jest jeszcze to wykonane. Do wykonania zostaje jeszcze 

droga w Grodzisku prowadząca do 2 (dwóch) firm, które produkują okna. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał o drogę w Wojnowicach.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że Pan Starosta czeka za środkami. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał Burmistrza, czy rozpoczyna się budowa drogi Pawłowice-Lipno. Ponieważ w Lipnie 

rozpoczęła się wycinka drzew. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   

Odpowiedział, że wycinka drzew może być związana z tą planowaną inwestycją.  

Pan Starosta informował, że złożył wniosek i jak będzie dofinansowanie to będzie to 

realizował. Oczywiście przy udziale Powiatu Leszczyńskiego i współudziale samorządów - 

lipnickiego i osieckiego, 95% z Polskiego Ładu z programu Inwestycji Strategicznych, warto 

się starać o takie pieniądze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odniósł się do kwestii, którą poruszył na poprzedniej sesji w formie zapytania dotyczącego 

zajęć korekcyjno-kompensacyjnych. Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi, że zajęcia 

korekcyjne w przedszkolu w Osiecznej zostaną wznowione od 1 października br. Odpowiedź 

jest trochę obok zapytania, bo pytanie było, czy to prawda, że Pan Burmistrz podjął decyzje o 

zaprzestaniu dofinansowania i dlaczego taka decyzja była podjęta, ale najważniejsze, że te 

zajęcia korekcyjne w Osiecznej wracają. Zdaje się, że Pan Burmistrz nie przypadkiem 

odpowiedział, że zajęcia korekcyjne wracają w Osiecznej. One nie zostały zawieszone w całej 

Gminie. W Osiecznej zostały zawieszone, a w Kąkolewie nie, mamy jeszcze Świerczynę i 

Drzeczkowo. Przewodniczący Rady zapytał, czy tam były zawieszone. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że udzielił takiej odpowiedzi, ponieważ w Osiecznej były uwagi, że te zajęcia 

korekcyjne powinny być a ich nie ma. W innych miejscach Gminy nadal nie ma zajęć 

korekcyjno-kompensacyjnych, bo nie ma oczekiwań żeby one były. To znaczy, że nie ma 

takiej formalnej potrzeby. Jeżeli głosy się pojawiają, to wprowadzimy zajęcia tam gdzie 

będzie rzeczywista potrzeba.  



5 

 

Wcześniej w Osiecznej nie było takiego oczekiwania i wniosku rodziców. Wniosek się 

pojawił Burmistrz powiedział, że żałuję, iż ta informacja nie dotarła innymi źródłami, ale 

każda droga jest dobra i od 1 października wprowadzamy jedną godzinę tygodniowo w 

przedszkolu osieckim. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że otrzymał inną wersję tego, co się stało rok temu - Pan Burmistrz mówi, że                   

w ubiegłym roku nie było zapotrzebowania. Dodał, że chce wierzyć, że tak było, natomiast 

otrzymał informację, że oczekiwanie było, a Pan Burmistrz podjął decyzję, że tej korekcji nie 

będzie. Przewodnicy zapytał Burmistrza, czy jakby spotkał się z sytuacją zapotrzebowania 

zajęć korekcyjno-kompensacyjnych nie tylko z przedszkola, ale również ze szkoły to wyrazi 

zgodę na to żeby zajęcia odbywały się w przedszkolu i w szkole. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak. Wtedy w szkole dyrektor będzie miał za zadanie znaleźć inną godzinę 

gdzie umniejszy zajęcia, które się teraz odbywają. Czy Pan Przewodniczący sugeruje, że to 

ma działać na zasadzie, że dyrektor placówki, nad którą sprawujemy nadzór przychodzi i 

mówi: w tygodniu 5 dodatkowych zajęć, bo jest taki pomysł, rozeznanie. Zgody nie ma na 

taką politykę. Jeżeli np. 1 mln wynosi budżet wynikający z obowiązków i subwencji, którą 

otrzymujemy dla szkoły czy przedszkola i umawiamy się, że te ewentualne przeliczenia, które 

w każdym roku były są i będą z tytułu wysiłku organu prowadzącego żeby dofinansować inne 

zajęcia poza obowiązkami, tj. rząd np. 20%. To w ramach tych 20% każdy z kierowników 

musi się poruszać.    

Burmistrz powiedział, że od kilku lat mamy sytuację taką, kiedy subwencja oświatowa już nie 

wystarcza na bieżącą działalność szkół. Zmieniają się warunki, w których przyszło nam 

funkcjonować. Te warunki to po pierwsze zmniejszająca się liczba dzieci i po drugie pewne 

koszty funkcjonowania szkół (pomijając przedszkola, bo to jest zadanie własne) wzrosły 

szybciej niż wzrost subwencji. W minionym roku budżetowym subwencja wyniosła 

8.037.645 zł, czyli te pieniądze, które państwo przekazało Gminie na funkcjonowanie szkół 

podstawowych. Uwzględniając wszystkie wydatki, w tym: dowozy, obsługę świetlic 

szkolnych i całość tego, co się składa na funkcjonowanie szkoły to przekroczyliśmy w ramach 

tych wydatków subwencje o niemalże 300.000 zł. Gmina dołożyła z przychodów, dochodów 

brakujące kwoty. Do tego przedszkola w roku 2020 ponad 2.500.000 zł. Kwota Samorządu na 

szeroko rozumianą działalność oświatową, w tym: przedszkola i szkoły przekroczyła 

2.800.000 zł. Jeżeli chodzi o liczbę dzieci w przedszkolach, w minionym roku 2020: 

Świerczyna - 46, Kąkolewo - 173, Osieczna - 123, Drzeczkowo – 23. Łączną liczba dzieci 

przedszkolnych w Gminie, tj. 365. Na jedno dziecko w zależności od tego, do którego 

przedszkola chodziło w ciągu roku Samorząd przeznaczył: w Świerczynie bez mała 8.000 zł 

w Kąkolewie 5.500 zł, w Osiecznej 7.876 zł, w Drzeczkowie 10.800 zł (w przypadku 

przedszkola drzeczkowskiego jest to pewien kompleks przedszkole i świetlica, więc koszty 

utrzymania świetlicy np. opał, energia elektryczna idą z budżetu przedszkola).  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że jego zdaniem szkoła się zmienia. Szkoła stawia nowe wymogi, co jest 

potrzebne, a co nie jest potrzebne. Podejście, że szkoła ma się zmieścić w takich pieniądzach, 

nie zawsze będzie dobre. Dziś się mówi, że szkołę trudno sobie wyobrazić bez psychologa. 

Przewodniczący powiedział, że wie o tym, że Pan Burmistrz jest za modelem, że to 

wychowawca powinien wystarczyć albo pedagog czy dyrektor szkoły. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego mówiąc, że zamiast jednego nauczyciela, który 

zadba o kondycję psychiczną lepiej oprzyrządować się trzema specjalistami i zrzucić 

obowiązek, który na każdym pracowniku występuje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Powiedział, że dzisiejsze problemy w szkole są zupełnie inne niż dziesięć czy dwadzieścia lat 

temu.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że wszystko się zmienia, jeżeli Pan Przewodniczący uważa, że trzeba większe 

środki kierować na naszą oświatę to wykona decyzje Wysokiej Rady. Burmistrz powiedział, 

że przez spory okres czasu Gmina Osieczna była jednym z niewielu samorządów, któremu 

subwencja oświatowa wystarczała na bieżące działania szkół i to nie był przypadek.  

Jest też grupa dzieci, które są w przedszkolach innych samorządów. W roku ubiegłym Gmina, 

bo taki jest obowiązek prawny wydatkowała z tego tytułu kwotę 223.000 zł. Natomiast 

wpływy całoroczny z odwrotnej sytuacji wyniósł 56.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że rozumie, że rządzenie polega na tym żeby ważyć, na co wydawać a na co nie. 

Gdyby okazało się, że zajęcia korekcyjno-kompensacyjne to jest wola dwóch osób to niedbały 

ani złotówki. 

Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że chce wierzyć, że od 1 października w przedszkolu osieckim będzie popularna i 

potrzebna gimnastyka korekcyjno-kompensacyjna. Tak jak Pan Radny Sebastian Łagoda 

(podczas ostatniej sesji) powiedział, że kilkanaście rodziców zgłaszało chęć, a jak doszło do 

rozwiązań szczegółowych to dwie może trzy osoby dopełniły wymogów, aby dzieci mogły tę 

gimnastykę mieć. Dodał, że popiera wypowiedź Pana Łagody, że są to ważne zajęcia, gdy jest 

taka potrzeba, ale żeby był sukces potrzebna jest przede wszystkim praca rodziców ze swoim 

dzieckiem. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Powiedział, że Pan Burmistrz nie podjął sam takiej decyzji. 

Pani Dyrektor też miała wpływ na to czy te zajęcia mają się odbywać czy nie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że cieszy się z okazji do rozmowy, że może wyrażać swoją opinie na ten temat, 

podyskutować o potrzebie psychologa czy nakładów na oświatę. Pan Burmistrz mówi, że 

subwencja nie starcza, ale patrząc na inne samorządy to dopłacamy bardzo niewiele. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jest tak, ale dlatego że on „temperuje” pewne pomysły. Nic nie wynika z 

pustego, jest przyczyna i jest skutek.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że też nie jest przychylny każdemu protestowi pochodzącemu rodziców, ale 

zajęcia korekcyjno-kompensacyjne to wymóg cywilizacyjny.  

Przewodniczący wspomniał, że mama tego przedszkola zadzwoniła do niego w dwóch 

sprawach. Pierwsza to była korekcja, druga to pomysł dopłaty do obiadów czy posiłków w 

przedszkolu. Odrzekł, że sprawę korekcji poparł, ale jest przeciwnikiem dopłacania do 

wszystkiego i wszystkich. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że jeśli zacznie się dopłacać do każdej tego typu działalności to pieniędzy zacznie 

brakować, stąd absolutnie na to sobie nie można pozwolić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Uważa, że zajęcia korekcyjno-kompensacyjne są ważniejsze niż stypendia czy nagrody, w 

związku z tym najpierw korekcja potem stypendia. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dodał, że tak, ale pod warunkiem, że te zajęcia są rzeczywiście potrzebne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Powiedział, że jak rozmawiamy o kosztach to pomyślał o Szkolnym Schronisku 

Młodzieżowym „Morena”. Pan Burmistrz kiedyś powiedział do Radych, że jest gotowy do 

rozmowy. Jak zbilansujemy Schronisko to ono trochę, co roku kosztuje – dopłacamy. 

Schronisko przynosi straty.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że zanim zostanie podjęta decyzja, co ze Schroniskiem trzeba się zastanowić.  

Są trudne czasy. Wiadomo jak nie ma klientów to nie ma dochodów zewnętrznych, to jest 

logiczne. Jedno z rozwiązań to podwyższenie opłaty za dobę pobytu w Schronisku, albo 

zgada na te 50.000 – 70.000 dopłaty z budżetu Gminy rocznie, część jest w ramach subwencji 

oświatowej, albo sprzedaż.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że można wydzierżawić w związku z tym, że Dyrektor chce odejść. Dokładamy 

kilkadziesiąt tysięcy złotych. Dodał, że nie znajduje takiej drugiej rzeczy na terenie Gminy. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział Przewodniczącemu, że cała działalność kulturalno-świetlicowa. Od lat mówi 

się o tym, że to są takie obszary gdzie Samorząd wydaje więcej niż odwrotnie otrzymuje. 

Wynajem świetlic to są symboliczne kwoty w porównaniu do tego ile te obiekty kosztują. Jak  

się przyjrzymy innym samorządom nad wyraz oszczędnie wydajemy środki na działalność 

koncertową. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odpowiedział Burmistrzowi, że ma racje. Inne samorządy wydają niepotrzebnie dużo większe 

pieniądze. Koncertów za darmo nie powinno być. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że ma inne zdanie - uważa, iż wydarzenia o umiarkowanej wartości w miarę 

rzadko odbywające się można przedkładać i zaoferować mieszkańcom.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że jakby działalność kulturalną porównać ze Schroniskiem jest jedna 

fundamentalna różnica. Oferta kulturalna trafia głównie do mieszkańców Gminy,                                

a zastanówmy się, kto jest beneficjentem Schroniska i faktu tej dopłaty. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że podobnie jest z Letniskiem w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odrzekł, że Schronisko trudno porównać do Letniska, które trudno zamknąć. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W kwestii parkingu na Letnisku powiedział, że jeżeli będzie decyzja Organu Stanowiącego to 

zostanie przedstawiona oferta wynajmu tego parkingu. Jak nie znajdzie się podmiot 

zewnętrzny, który będzie obsługiwał wynajem, to Samorząd będzie to robić. Będziemy mieć 

przez prawo miejscowe obowiązek zapewnienia funkcjonowania odpłatnego parkingu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zaproponował, aby to zrobić w inny sposób - np. ustawiając bramki. Wjeżdżając na Letnisko, 

odbiera się bilet, który skutkuje tym, że można wjechać na 5 minut za darmo. W przypadku 

dłuższego pobytu trzeba w automacie zapłacić żeby wyjechać - bezobsługowo.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że to nie jest do końca bezobsługowe. Są awarię. 

Bez człowieka to nie będzie funkcjonować. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że trzeba sprawdzić i przeanalizować koszty.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że często jest to od prowizji, np. przekazujemy 10 czy 15%.  
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Na szczęście Pan Radny Skowronek się odezwał. Wrócił do tematu gdzie myśleliśmy, że nic 

nie można zrobić, a może będą z tego pieniądze. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że jeśli się uda na tym zarobić to jest na „tak”.  Dodał, że w tym roku udało się 

zarobić parę złotych na wypożyczalni sprzętu pływającego, ale do Letniska nadal dokładamy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że może jest ktoś, kto chciałby Schronisko wydzierżawić. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odparł, że jest pytanie, czy przy wydzierżawieniu subwencja oświatowa nam się obroni. 

Odpis subwencji - ten skrawek dotyczący schroniska jest wyższy niż nasze dopłaty. 

Sensownie byłoby zaproponowanie w dzierżawę, ale ze sprawdzeniem pod względem 

prawnym czy nie utracimy subwencji. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Stwierdził, że temat Moreny i Letniska będzie jeszcze na pewno poruszany, trzeba to jakoś 

rozwiązać.  Zapytał czy ktoś chciałby dopowiedzieć coś w tej sprawie. Chętnych nie było. 

Następnie Przewodniczący Komisji poruszył temat wniosku, który wszyscy Radni otrzymali, 

tj. wniosek kilku rodziców odnośnie przewozu dzieci niepełnosprawnych do Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego w Rydzynie.  

Zapytał Pana Burmistrza, czy trzeba się odnieść do tej spawy, czy to tylko do wiadomości.  

Wniosek o przeorganizowanie dowozu niepełnosprawnych dzieci z Gminy Osieczna do 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Rydzynie stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeszcze nie wiadomo, czy jest to w formie petycji, nie rozstrzygnęliśmy. Jeśli rozstrzygniemy 

to wtedy wolą Rady przekażemy jak każdą petycję do właściwej komisji. Odpowiedź 

otrzymają rodzice, oni fundamentalnej zmiany nie uwzględniają - od 1 września tego roku 

szkolnego w Rydzynie zajęcia rozpoczynają się od godziny 7:00. Wystarczy, że jedno 

dziecko rozpoczyna o godzinie 7:00 i wszyscy muszą wstawać wcześniej. Trzeba tych 

młodych ludzi z różnych miejscowości naszej Gminie pozabierać każdego po kolei i 

następnie dowieź do Rydzyny na godzinę 7:00. Nic nie jesteśmy w stanie zrobić. W tym 

piśmie jest propozycja, że może odwrócić kolejność odbierania dzieci, ale przewodnik 

optymalnie wybrał żeby jechać ciągle zbliżać się do Rydzyny - gdyby teraz obrócić ten 

wektor to by się oddalał. Dobrze, że rodzice mają pomysły, ale one się nie dają wprowadzić w 

życie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że w tej sytuacji, w świetle tego, o czym Pan Burmistrz mówił, ta decyzja 

Samorządu jest właściwa. Jego zdaniem nie czekając na rozstrzygnięcie czy to ma cechy 

petycji czy nie, trzeba tak właśnie to opisać jak przed chwilą Pan Burmistrz powiedział – 

pełne poparcie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że tutaj zmienić nic nie potrafimy, na dzisiaj nie ma pomysłu żeby każde dziecko 

oddzielnym transportem dowozić. Do tego pisma Gmina się odniesie, aby nie procedować 

tego przez komisje.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że to jest optymalne rozwiązanie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy ktoś w punkcie 5 chciałby zabrać głos.  

Więcej wolnych głosów i wniosków nie zgłoszono. 
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Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad. Zakończył posiedzenie Kom.isji. 

 

 

 

 

 

     Protokołowała          Przewodniczący  

    Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 

 
   Marta Skorupka               

               Robert Skrzypek 

 

 


